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محیط 
زیست

زینبزینالزاده
روزنامه نگار

سه شنبه سه شنبه 1616 آبان  آبان 14021402- شماره - شماره 89348934سه شنبه سه شنبه 1616 آبان  آبان 14021402- شماره - شماره 89348934
راه اندازی سیستم معاینه فنی پرتابل

شــادی مالکی، مدیرعامل ســتاد مرکزی معاینه فنی خودروهای تهران: در کنار توســعه خطوط ثابت و سیار 
معاینه فنی، برنامه  ریزی  برای راه اندازی سیســتم معاینه فنی پرتابــل از در خانه را هم در دســتور کار داریم و 

تلاش می کنیم تا قبل از پایان سال آن را اجرا کنیم. 

هشدار به مسئولان در مورد ساخت وسازهای غیرمجاز
علیرضا فخاری، استاندار تهران: در مورد ساخت وسازهای غیرمجاز که منجر به ضرر و زیان به بیت المال شود، 
نخستین کسی که پاسخگوســت، متخلف نیســت، بلکه متخلف اصلی مســئولی اســت که وظیفه نظارت بر 
ساخت وسازها را بر عهده دارد. از این رو مسئول دستگاه را به کمیته رسیدگی به تخلفات اداری معرفی می کنیم.

قطار ملی توسط 2شرکت خارجی تست می شود
محســن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شــهردار تهران: قطار ملــی با تکیه بر توان داخلــی و با همکاری 
شرکت واگن سازی  تهران، مپنا، جهاد دانشگاهی و چند شرکت دانش بنیان ساخته شده است که تست آن 

باید توسط 2شرکت روسی و مجارستانی انجام شود. پس از تأیید، ساخت 113دستگاه واگن آغاز می شود.

تبدیل میدان آزادی به میدانگاه گفتمان
علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران: میدان آزادی ظرفیت های خوبی دارد و در مدیریت شهری تهران 
به دنبال تحقق این هستیم که میدان آزادی را به یک میدانگاه گفتمانی شهری تبدیل کنیم و با نگاه نرم افزاری، 

میدان آزادی به محلی برای برگزاری رویداد های فرهنگی و آیینی تبدیل شود.

بیمارستاندکترغرضیاصفهاندستگاهامآرآیندارد
بیمارستان و درمانگاه فوق تخصصی دکتر غرضی، بیمارستانی 
قدیمی است که در شمال اصفهان واقع شده و متعلق به سازمان 
تامین اجتماعی است. متأســفانه با وجود قدمت و تعداد بالای 
مراجعانش، نه دستگاه ام آرآی دارد و نه بخش سی تی آنژیوگرافی. 
درحالی که این دستگاه ها بسیار ضروری هستند خصوصا برای 
بیمارانی که اغلب آنها مسن و بازنشسته هستند که به طور مرتب 

نیازمند مراقبت های پزشکی هستند.
محمودبلیغیانازاصفهان

تسریعدرصدورشناسنامهکودکانیکهمادرایرانیدارند
یکی از قابل تقدیر ترین اقدامات مجلس تصویب قانون، جهت 
صدور شناسنامه برای فرزندانی بود که مادر ایرانی دارند. مشکل 
اینجاست که روند صدور شناســنامه ها بسیار کند است و باید 
ماه ها در نوبت باشید. درحالی که خیلی از افراد به دلایل گوناگون 

نیازمند فوری داشتن شناسنامه برای فرزندانشان هستند.
دارابازمشهد

ساختمانمرکزفرهنگیقوچانراتکمیلکنید
پروژه ساخت مرکز فرهنگی شهر قوچان از سال93 کلید خورد و 
بودجه ای معادل 10میلیارد تومان هم تا به حال برای آن هزینه 
شده، اما تاکنون تنها یک سوم کار انجام شده و متأسفانه چند 
سالی است که نیمه کاره رها شده است. جدا از اینکه وجود این 
ساختمان نیمه کاره در ورودی شهر، چهره نازیبایی را به وجود 
آورده، رها کردن این پروژه موجب دلســردی افرادی شده که 
امیدوار بودند بهره برداری از این مرکز فرهنگی اتفاقات مثبت 
و خوشایندی را برای شهروندان این شهر رقم بزند. درخواست 

داریم که هرچه زودتر نسبت به تکمیل این پروژه اقدام کنند.
قوچاننژادازقوچان

مشکلاتسامانهثنارفعشود
سامانه ثبت نام الکترونیک قضایی یا همان ثنا جهت بارگذاری 
ابلاغیه های قضایی و دادخواســت ها ایجاد شده تا متقاضیان 
بتوانند بدون مراجعه حضوری، از روند شکایات و دعاوی خود 
مطلع شوند که اقدام شایسته ای است چرا که در وقت و انرژی 
افراد صرفه جویی شــده و بار ترافیکی شــهر هم کم می شود. 
متأسفانه همیشه ورود به این سامانه با مشکل مواجه می شود و 
یا تقریبا غیرممکن است. خود من شخصی هستم که به واسطه 
شغلم به طور مرتب نیازمند استفاده از این سامانه هستم و تقریبا  
در80درصد مواقع موفق به ورود به آن نمی شوم. چرا سامانه ای 
با این میزان از اهمیت و کارایی باید چنین مشکل اساسی داشته 

باشد و چرا اقدامی برای رفع آن نمی شود؟
نوریازدماوند

شمارهتلفنارتباطيباخوانندگانبا مردم گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

منطقه 

2پایانــه تاکســیرانی ارم و تابنــاک در شــمال تهــران مسقف ســازی  1
می شوند و این مهم را پیگیری کردم.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

همراه با سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران، با حضور در مراسم 9
تقدیر از عوامل اجرایی کلان پروژه های فرهنگی و اجتماعی منطقه 

از نقش آفرینان در این پروژه ها قدردانی کردیم.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

جلســه شــورای معاونان و مدیران منطقه برگزار شــد و تعــدادی از 5
مدیران و معاونان منطقه تکریم و معارفه شدند.

احسان شریفی

منطقه 

از پروژه هــای فنــی و عمرانــی در منطقــه و روند پیشــرفت اقدامات 12
بازدید کردم و مقرر شــد که کیفی ســازی و بهره مندی از طرح »من 

شهردارم« 2 در منطقه با جدیت پیگیری شود.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

در راستای آراستگی، افزایش چشم اندازهای بصری معابر و تلطیف 18
روحیه شهروندان، طراحی تلفیقی متشکل از موضوعات روشنایی، 

فضای سبز و ایمنی اجرایی شد و این امر را پیگیری کردم.

محمد جواد خسروی

منطقه 

صبح دیروز در جلســه شــورای هماهنگی که در آمــوزش و پرورش 3
منطقه3 برگزار شد، شرکت کردم.

حمید جوانی

منطقه 

ششــمین آموزواره فصلی حرکــت در محلات مرکزی شــهر را کلید 11
زدیم و این آموزواره با محوریت »رفتارهای ترافیکی ما« تا 3۰بهمن 

پذیرای آثار ارسالی شهروندان است.

سید محمد موسوی

منطقه 

بــه مناســبت روز دانش آمــوز در فرهنگســرای بهمــن میزبــان 16
12۰۰کودک مراکز پویاشهر بودیم که در این جشن حضور داشتم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

در جلسه ملاقات مردمی  به درخواست شهروندان در زمینه های 7
مختلف رسیدگی کردم.

نصرالله آبادیان

منطقه 

به منظــور ایجــاد فضایی مفــرح و زیبــا بــرای حضــور و فعالیت های 14
زیســت محیطی خانواده ها، باغ و مزارع تخصصی گیاه شناســی را 

در منطقه به مرحله افتتاح رساندیم.

امیر یزدی

منطقه 

در چهاردهمین جلســه ملاقات مردمی  به درخواست های 11 نفر 20
از شــهروندان در زمینه شهرســازی، املاک، اجرای احــکام و درآمد 

رسیدگی کردم  و راهکارهای قانونی ارائه شد.

رضا شنگی

منطقه 

به منظور گرامیداشت یاد و خاطره شــهدای دفاع مقدس در منزل 2
شــهیدان بندعلــی زاده، حضــور داشــتم و بــه خانــواده معظــم ایــن 

شهیدان ادای احترام کردیم.

مهدی صالحی

منطقه 

جلســه ملاقــات مردمــی برگــزار شــد و بــه درخواســت شــهروندان 10
رسیدگی کردم .

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

در جلسه شورای فرهنگی منطقه شرکت کردم.6
مرتضی روحانی

منطقه 

در قالب برنامه دوشنبه های پاسخگویی به درخواست های مردمی 13
در حوزه های شهرســازی، املاک و مالی رسیدگی شــد و دستوراتی 

درخصوص حل مشکلات شهروندان صادر کردم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

در ملاقات مردمی دیداری با شــهروندان داشتم و دســتور دادم تا 19
مطالبات مطرح شده پیگیری شود.

تورج فرهادی

منطقه 

در چهل وششــمین جلســه ملاقــات مردمــی حضــور داشــتم و بــه 4
مطالبات شهروندان رسیدگی شد.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

در هفتادوچهارمین ملاقات مردمی حضور داشتم و در این نشست 17
۸نفر از شهروندان مسائل خود را مطرح کردند.

رضا سیفی

منطقه 

در یکصدویکمیــن جلســه ملاقــات مردمــی حضــور داشــتم و بــه 8
درخواســت ها و مشــکلات شــهروندان در حوزه هــای شهرســازی، 

املاک و اجتماعی رسیدگی شد.

فاطمه تنهایی

منطقه 

همراه با مهدی هدایت، مدیرعامل ســازمان نوســازی شــهر تهران 15
بازدیدی از بافت های فرسوده منطقه و فرایند نوسازی داشتم.

محمد شیری

منطقه 

در جلسه دوشنبه های پاسخگویی به درخواست های شهروندان در 21
حوزه های مختلف خدمات شهرداری پاسخ گفتم.

رضا پوریافر

منطقه 

روز گذشــته لایروبی حوضچه تعدیل ســیلاب در شــمال بوســتان 22
جنگلی چیتگر به اتمام رسید که این اقدام را پیگیری کردم.

مسعود نصرتی

تهران در روزگارانی به باغ شهر شهرت داشــت و در این کلانشهر باغ های توتستان، 
انارستان و... بوده است، اما حالا کمتر اثری از آنها و درختان سر به فلک کشیده و آواز 
پرندگان باقی مانده است؛ چراکه سایه شوم ساخت و سازها، روی درختان افتاد و یکی 
پس از دیگر قطع شدند و برج ها قدعلم کردند؛ موضوعی که سبب شد تا مدیریت شهری 
در راستای احقاق حقوق شهر و شهروندان دست به کار شود و اجرای قانون باغ ها را با 
جدیت پیگیری کند؛ قانونی که براساس آن مجوز ساخت در 30درصد صادر می شود و 
فضای سبز و درختان باید در 70درصد مابقی حفاظت و صیانت شوند، اما یادمان نرود، 
نبود نظارت کافی توسط مدیریت شهری دوره پیشین، این فرصت را به سودجویان داد 
تا تیشه به ریشه درختان باغ ها بزنند و زمینه را برای ساخت وساز فراهم کنند. نکته ای 
که شاید در دوره گذشته مورد غفلت قرار گرفت این بود که قانون باغ ها اشکالی نداشت، 

اما به آن درست عمل نشد.  
به گفته مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران که در ادوار مختلف موضوع صیانت 

از باغ های تهران را پیگیری می کرد، قانون فقط خوب 
بودنش کافی نیست و باید خوب هم اجرا شود. همین 

غفلت موجب شــد در برخی از مناطق 30درصد به 35تا 
40درصد افزایش یابد؛ اعدادی که نشان می دهد به میزان افزایش 

فضای ساخت وساز، از تعداد درختان و فضای سبز باغ ها کاسته شده است؛ به همین 
دلیل مدیریت شهری ششم صیانت از باغ های باقیمانده را در اولویت قرار داده و برای 
تحقق این هدف لایحه ای تهیه و به شورا ارائه شده است؛ لایحه ای که به گفته رئیس 
پارلمان شهری نواقصی دارد و تلاش می شود مواردی پیش بینی شود تا کمترین آسیب 
به درختان برسد. علاوه بر ارائه لایحه، زمزمه های تهیه طرحی نو در شورای شهر تهران 
به گوش می رسد که نمایندگان پارلمان شهری، مشغول بررسی جزئیات آن هستند 
و هنوز نهایی نشده است. طبق آخرین اظهارنظر مهدی چمران شیوه خاکبرداری و 
استفاده از ابزار خاص برای این کار، ایجاد رمپ در فضای مناسب، عدم تامین پارکینگ 

در زیربنا و... مواردی هستند که در طرح پیش بینی خواهد شد. 
رویکرد شهرداری تهران در قبال باغ های بزرگ و چندهکتاری متفاوت است و تملک و 
تبدیل آنها به بوستان ها و فضاهای عمومی را دنبال می کند؛ سیاستی که قطعا به مثابه 
یک تیر و دو نشان است؛ یعنی از یک سو باغ ها صیانت می شوند و از سوی دیگر سرانه 
فضای سبز موردنیاز شهروندان تامین خواهد شد. درواقع مدیریت شهری قصد دارد 
با تدابیری خاص و البته نظارت بیشتر، اشتباه دوره گذشته را تکرار نکند و گام بزرگی 

برای صیانت از خانه باغ ها بردارد و نام نیکی از خود در شهر به یادگار بگذارد.

اخیرا کلیپــی در فضای مجازی پخش شــده و فردی 
نسبت به حضور برخی معتادان خاص در شهر واکنش 
نشان داده است و سپس عنوان کرده  مراکز تخصصی 
برای پذیرش برخی از معتادان با شرایط خاص در شهر 
وجود ندارد.  این درحالی است که شهرداری تهران با 
ایجاد ظرفیت مناسب برای این افراد، مدت هاست که 

ظرفیت لازم را ایجاد کرده است.

امااصلماجراچیست؟
یادمان نمی رود روزی کوچه پــس کوچه های تهران 
محلی برای اسکان و اتراق معتادان متجاهر شده بود. 
نام چند محله با حضور معتــادان متجاهر گره خورده 
بود. وقتی می گفتیم شــوش، مولوی، هرندی و یا دره 
فرحزاد، در وهله اول حضور معتادان در شرایط نامناسب 
جسمی در ذهنمان تداعی می شد و کمتر کسی جرأت 
عبور از این محلات را در روز و شــب داشــت. پلیس 
برای ســاماندهی آنها طرح های ضربتــی متعددی را 
برگزار می کرد و در قالــب طرح های مختلف آمارهای 
درشــتی از جمع آوری معتادان متجاهر اعلام می شد 
اما باز همان آش بود و همان کاســه. درواقع گره کور 
ســاماندهی معتادان متجاهر انگار به این راحتی ها باز 
نمی شد؛ مشــکل هم از آنجایی نشــأت می گرفت که 
مراکز ماده 16موجود از لحــاظ قانونی امکان پذیرش 
بخشی از معتادان متجاهری که همراه با اعتیاد دارای 

مشکلات دیگری بودند را نداشــتند. درواقع در قانون 
آمده که مراکز ماده 16، اجازه پذیرش معتادان متجاهر 
زیر 18ســال، بالای 60ســال، دارای زخم باز، دارای 
معلولیت، دارای بیماری های روانی، بیماری های خاص  
و... را ندارند؛ برهمین اساس نیاز بود که مراکز مختص 
به این افراد آماده شود تا علاوه بر درمان اعتیادشان به 
بیماری های جســمی و روانی آنان هم رسیدگی شود. 
این تعلل در ایجاد مراکز مختص به این افراد مدت ها بود 

میان دستگاه های مختلف پاس کاری می شد.

پاسکاریدستگاههایمتولیبرایعدمپذیرش
معتادانمنعپذیرشی

آنقدر این پاس کاری ها ادامه داشت و عملا هیچ اقدامی 
صورت نگرفت که به مرور آمار معتادان متجاهر افزایش 
یافت و هیچ ظرفیت جدیدی نیز ایجاد نشد. زمانی که 
مدیریت شهری و دولت تغییر کرد، در نخستین فرصت، 
شهرداری تهران قرارگاه اجتماعی را تشکیل داد و تمامی 
دســتگاه های متولی را به دور یک میــز جمع کرد اما 
همچنان پاس کاری برای نگهداری از معتادان متجاهر 
دارای شــرایط خاص که اصطلاحا به آنان »معتادان 
منع پذیرشی« می گفتند ادامه داشت برهمین اساس، 
شهرداری تهران وارد عمل شــد و با بازگشایی 5هزار 
ظرفیت، مراکز تخصصی برای هریک از معتادان متجاهر 

متناسب با شرایط خاص شان را ایجاد کرد.

معضلاصلیعدمساماندهیمعتادانمتجاهر؛نبود
مراکزمختصمنعپذیرشیها

اگر بخواهیم دربــاره بزرگ تریــن و مهم ترین دلیل 

نتیجه نگرفتن ساماندهی معتادان متجاهر در سال های 
گذشــته صحبت کنیم، وجود معتادان متجاهر منع 
پذیرشــی و نبود مراکز تخصصی بــرای پذیرش آنان 
اصلی ترین موضوع بود که باعث شد پرونده ساماندهی 
این معضل اجتماعی آن همه وقت بر زمین بماند. این 
درحالی است که برخی از دستگاه ها مدعی شدند که 
همچنان معتادان منع پذیرشی هیچ مرکز تخصصی ای 
ندارند و به دنبال آن اقدامات دوســاله مدیریت شهری 

برای ایجاد مراکز تخصصی را زیر سؤال برده اند.
احمد احمدی صــدر، مدیرعامل ســازمان خدمات و 
مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران به همشهری 
می گوید: معتادان منع پذیرش شامل معتادان متجاهر 
دارای بیماری هــای عفونی، زخم بــاز، ایدز، هپاتیت، 
زنان و مردان بالای 65سال، افراد زیر 18 سال، بیماران 
اعصاب و روان، افــراد دارای بیماری هــای خاص و... 
ازجمله افرادی هستند که توسط شهرداری تهران در 
مراکز یاور شهر مورد پذیرش قرار گرفته اند و شهرداری 
تهران هیچ منع پذیرشی برای این افراد ندارد و آنها را در 
مراکز خود با نگاه اخلاق محور و انسان محور می پذیرد.

شهرداریتهران؛میزبانمعتادانمنعپذیرشی
مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی 
با تأکید بر اینکه مدیریت شــهری از روز اول ورود به 
شهرداری تهران، درباره مسائل آسیب های اجتماعی 
دغدغه داشــته، بیان کرد: در تهران مفاهیمی وجود 
داشت که گاه موجب غافلگیری مدیران جدید شهری 
می شد؛ ازجمله عدم خدمت رســانی به معتادان منع 
پذیرش. معتادان کف خیابانی که محکوم به مرگ بودند 

درحالی که تک تک این افراد، خواهر، برادر، پدر و مادر 
ما هستند و ما در قبال آنها وظیفه داشتیم. او در ادامه 
می  افزاید: سؤال من این است کدام مسئولی می تواند 
بگویــد در خلال این حجــم از مســائل و بحران های 

اجتماعی، خوابش می برد!؟
احمدی صدر با اشاره به انتقاد برخی دستگاه ها مبنی 
بر اینکه چرا شــهرداری به مسئله آســیب ورود کرده 
است، گفت: پس چه کسی باید مسئله مهم و خطرناکی 
چون آسیب ها را در تهران سامان دهد؟ جز اینکه همه 
دستگاه ها بیایند و با یک هم افزایی و تلاش جهادی ذیل 
یک مدیریت واحد موضوع را ســامان بخشند؛ اگر هر 
کســی بگوید به من ربطی ندارد، مشکلات کشور حل 
نخواهد شد، کمک به حل معضلات و مشکلات کشور و 
شهر تهران به همه مسئولان ربط دارد و نباید هیچ کس 

از این مسئله مهم شانه خالی کند.

بین30تا100میلیون؛هزینههرمنعپذیرشی
احمدی صدر با انتقاد از نگاه برخی دستگاه ها به مسئله 
منع پذیرش و معتادان متجاهر زخم باز که محکوم به 
مرگ در خیابان بوده اند، تصریح کرد: در گذشــته این 
معتادان را نه وزارت بهداشت می پذیرفت و نه بهزیستی. 
معتاد متجاهر زنی که ناموس ماست را در خیابان هیچ 
نهادی پذیرش نمی کرد. معتاد متجاهر مبتلا به ایدز، 
بیماری های عفونی، بالای 65سال که جای پدر ماست 
یا فرد 18ســاله ای که هزار بزه اجتماعی دارد را هیچ 
نهادی نمی پذیرفت. در این شــرایط بود که شهرداری 
تهران آمد و گفت ما خادم همه مردم هســتیم، پس 
همه این افراد را با افتخار می پذیریم. مدیرعامل سازمان 
خدمات و مشارکت های اجتماعی گفت: هزینه درمان 
هر کدام از این افراد حدود 30تا 100میلیون تومان در 

 ماه است، اما ما معتقدیم این افراد بچه های ما هستند.

روزگذشــتهآییــنتجلیلاز

ورزش
مدالآورانبازیهایآســیایی
هانگژوبرگزارشدوشهردارتهران
بههمراهرئیــسکمیتهملیالمپیــکورئیس
فراکسیونزنانوخانوادهمجلسشورایاسلامی
ازمدالآورانتقدیرکردند؛ایندرحالیاستکه
ورزشایراندرنوزدهمیندورهبازیهایآسیایی
باکسب۵۴مدالطلا،نقرهوبرنزبهکارخودپایان
دادوبابرگــزاریآیینتجلیــلدربرجمیلاداز

تلاشهایشانقدردانیشد.

لزوم الگوگیری جوانان از مدال آوران ورزشی
علیرضازاکانی،شــهردار
تهران:این مراســم به منظور 
تقدیر از غیــرت، همت، بزرگی و 
اراده شماست. کســی که بتواند 
در رقابت های مختلف حاضر شود و خلق افتخار کند، 
یک مقدمه و زحمات شبانه روزی را به عنوان پیشینه 
دارد. این مراسم تقدیر امکان الگوگیری و جهت دهی 
به جوانان ما را فراهــم خواهد کرد. همراه شــدن با 
عرصه ورزش و پیوند زدن ورزش شهروندی با ورزش 
قهرمانی و استعدادیابی، هدف جدی مدیریت شهری 
است و امیدواریم در مســیر خدمت به شما گام های 
بلندتری برداریم. به زودی در خدمت ورزشــکارانی 
که در رقابت های پاراآســیایی افتخار کسب کردند، 

خواهیم بود.

پیگیری مدیریت شهری در بازی های آسیایی
منافهاشمی،دبیرکلکمیته
ملیالمپیک:بایــد از مدیران 
حوزه مدیریت شهری و شهردار 
تهران و اعضای شــورای شهر که 
در قالب یک تفاهمنامه، حمایت های ویژه ای از ورزش و 
کمیته ملی المپیک داشتند، تشکر کنم. معمولا مدیریت 
شهری در دنیا میزبان بازی های آسیایی و المپیک است و 
در افتتاحیه و اختتامیه مسابقات هانگژو مشاهده کردیم 
که میزبانان واقعی شهرداران بودند و عمده بار روی دوش 
مدیریت شهری و شهرداری ها بود. ارتباطات مدیریت 
شهری با فدراسیون های ورزشی در حوزه استعدادیابی 
می تواند اتفاقات بزرگی را رقم بزند. کسب موفقیت در 
میادین بین المللی نشان از تلاش کشور و فدراسیون ها، 
ورزشــکارها و ادارات کل اســتان ها دارد و خروجی و 
اعزام آنها توسط کمیته ملی المپیک صورت می گیرد. 
شهرداری تهران الگوی سایر شهرداری های کشور است. 
برای این مسابقات شاهد بودیم که بسیاری از عزیزان در 
شهرداری و شورای شهر بیشتر از ما پیگیر بازی ها بودند.

لزوم رفع چالش های بانوان ورزشکار
فاطمــهقاســمپور،رئیس
فراکســیونزنانوخانواده
مجلس:زنــان ورزشــکار در 
کنــار نقش هــای اجتماعــی و 
خانوادگی ای که برعهده دارند با حداقل امکانات افتخار 
آفریدند. از مدیریت شهری پایتخت تشکر می کنم که 

این مراسم را برای تقدیر از نام آوران ایران برگزار کرد. 
آنطور که در هانگژو شاهد بودیم یک سوم مدال ها توسط 
بانوان کسب شد که ۲5درصد از جمعیت ورزشکار این 
رویداد بین المللی را شامل می شدند. ورزش بانوان به 
بلوغ رسیده است؛ به همین دلیل از وزیر ورزش خواستار 
رفع چالش های بانوان ورزشکار هستیم تا زنان قهرمان 
بتوانند در کنار نقش های خانوادگــی ای که دارند در 

عرصه ورزش نیز بدرخشند.

تعامل بین مدیریت شهری و سازمان های ورزشی
محمدامیــنتوکلیزاده،
معاونفرهنگیواجتماعی
شهرداریتهران:باعث افتخار 
مجموعه مدیریت شهری است 
که اعلام کنیم امسال در بحث قهرمان شهر و مشارکت 
شــهروندان در مقوله ورزش به مرز یــک میلیون نفر 
مشارکت کننده رســیده ایم. خوشبختانه تعامل خوبی 
بین مدیریت شهری و سازمان های تصمیم گیر در حوزه 
ورزش شکل گرفته اســت؛ هرقدر بتوانیم خدماتی در 
حوزه ورزش برای شــهروندان داشته باشیم، حال شهر 
خوب اســت . تعاملات خوبی بین شــهرداری تهران با 
فدراسیون ها و سازمان ورزش شکل گرفته است؛ طبق 
قوانین، شهرداری تهران در حوزه توسعه زیرساخت های 
ورزشی و ترویج ورزش همگانی عهده دار وظایفی مشخص 
است؛ بر همین مبنا در این دوره مدیریت شهری مراکز 
ورزشی که تعطیل شده بودند را دوباره راه اندازی کردیم و 
توانستیم مشارکت شهروندان را در این حوزه زیاد کنیم.

پذیرش معتادان خاص در یاورشهرها
شهرداری تهران براساس مسئولیت اجتماعی و در راستای ساماندهی معتادان متجاهر 5هزار ظرفیت ایجاد کرده است

فرنازمحمدزاده؛روزنامه نگار

مراسم تقدیر از مدال آوران بازی های آسیایی هانگژو برگزار شد
لزومپیوندورزششهروندیبهورزشقهرمانی

نجاتباغهایتهرانباطرحیجدید  جزئیاتی از 
اقدامات شهرداری 

تهران برای ساماندهی 
معتادان خاص

تعداد مراکز 
یاورشهر

9
مرکز

تعداد ظرفیت 
ایجاد شده

5
هزار

ایجاد ظرفیت برای معتادان خاص

یاور شهر 1

یاور شهر 2

یاور شهر 3

کبر سن )بالای 6۰سال( 
 600نفر

افراد صغر سن )زیر 1۸سال( 
 150نفر

معتادان زخم باز و عفونی 
 200نفر

یاور شهر 7

یاور شهر 5

یاور شهر 8

زنان 
 200نفر

معلولان 
 100نفر

زنان اعصاب و روان
200نفر

 ایجاد ظرفیت 
برای معتادان متجاهر

یاور شهر 6

یاور شهر 4

یاور شهر 9

1000نفر

1000نفر

2500 نفر
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 رکورد شکنی در ساخت رکورد شکنی در ساخت
خطوط متروخطوط مترو

شهردارتهرانگفتکهماهانهبیشازیککیلومترخطمترودرپایتختساختهمیشودشهردارتهرانگفتکهماهانهبیشازیککیلومترخطمترودرپایتختساختهمیشود

 انعقاد قرارداد
برای توسعه مترو 

در ســفر چین قرارداد 791واگن منعقد 
و قرار شــد که 8رام قطار شامل 56واگن 
به صورت آمــاده و 10رام نیــز به صورت 
قطعات وارد کشور شود و به نوعی 55درصد 
داخلی سازی  صورت بگیرد؛ بدین ترتیب 
نخستین قطار طی 1۲ ماه آینده وارد ایران 
خواهد شد. پشتیبانی مالی این قرارداد در 
7سال قبل انجام نشده و طرف چینی از آن 
ناامید بود که خوشبختانه الان فعال شده و 
جالب است که بدانید زمان تحویل از ۲3 ماه 
به 1۲ ماه رســیده اســت و از سوی دیگر 
قرارداد پشتیبانی مالی منعقد کرده ایم و 
چینی ها بــا یک میلیاردو40میلیون دلار 
از حمل ونقل ما طی تنفس یک تا 3ساله 
پشــتیبانی خواهند کرد که ایــن اتفاق 
بی نظیر اســت. با همراهی یک شــرکت 
ایرانی با چینی ها وارد معامله شــده ایم و 
35هزار میلیارد تومان برای قرارداد اجرای 
خط11 درنظر گرفته شــده است. ما در 
حوزه مالی دســتاورد بی نظیری داشتیم 
که در کشور در برخی ابعاد چنین اتفاقی 

نیفتاده بود.

تفاهمی برای توسعه اتوبوس برقی در تهران
برای هزار دســتگاه اتوبوس تک کابین برقی، هزار دستگاه 
اتوبوس دوکابین گازســوز، 10هزار تاکسی برقی، 10هزار 
ون برقی و 100هزار موتورسیکلت برقی وارد تفاهم شدیم. 
ما در چین اعلام کردیم که به دنبال مشارکت هستیم؛ در 
شرکت واگن ســازی  تهران نیز با چینی ها شریک هستیم 
و در این خصوص هم خواستیم مشــارکت داشته باشیم و 
قرار شد بنابر نیاز تهران، برای مثال 500دستگاه وارد شود 
و مابقی آن به صورت قطعات باشد و در سال های آینده این 

روند داخلی سازی  شود.

تأمین برق با توسعه زباله سوز
در تهران روزانه 5هزارو400 تن زباله به جنوب شهر منتقل می شود. 
در جنوب شهر یک زباله سوز وجود دارد که ۲00تن زباله می سوزاند 
و به برق و سایر موارد تبدیل و 5هزارو۲00 تن هم دفن می شود که 
ده ها سال است این روند ادامه دارد. ۲شرکت در گذشته شناسایی 
شده بودند که در سفر خود به چین از این شرکت ها بازدید کردیم و 
به این نتیجه رسیدیم که این قابلیت را دارند تا دستگاه های زباله سوز 

را در شهر مستقر کنند.
 این دســتگاه ها با حداقل آلودگی و برابر با نیمی از استاندارد اروپا 
و چین، زباله را به انرژی تبدیل و از طرفی دیگر آب تولیدشــده را 
تصفیه می کنند. دســتاوردهای این دســتگاه ها 70برابر دستگاه 
زباله سوز تهران است. هیأت چینی به تهران سفر خواهد کرد و قرار 
شده که چین سرمایه گذاری کند و مابه ازای آن برق از تهران بگیرد. 
شبکه برق سراسری اســت و می توان با وزارت نیرو تفاهم کرد که 
برق را در مرز تحویل دهیم. در این میان پرونده آلودگی و مشکلات 
زیست محیطی تهران هم بسته خواهد شد. تفکیک پسماند از مبدا 
در دنیا تجربه ناموفقی بوده است. تفکیک از مبدا تنها برای برخی 
اقلام صورت می گیرد که به اقــلام دارای ارزش افزوده بالا مربوط 
می شــود. مابقی اقلام در دستگاه های زباله ســوز تبدیل به انرژی 
می شوند. کل زباله ها به انرژی تبدیل خواهند شد و پسماند آن به 

بلوک تبدیل می شود.

صدور پروانه ساختمانی اولیه؛ تنها در 20 روز
 زمین های ذخیره شهری و ظرفیت های تهران و همچنین ظرفیت های بافت فرسوده و فضاهای آسیب پذیر که مورد بی توجهی 
قرار گرفته بودند، شناسایی شدند. به صورت فعال در شهرداری ظرفیت ها را به کار گرفتیم و 34هزار واحد پروژه را در زمین های 
شهرداری تعریف کردیم که تاکنون بالغ بر 10هزار واحد عملیاتی شده و مابقی ادامه دارد. بخشی از این واحدها برای کارکنان 
شهرداری، بخشی استیجاری و بخشی دیگر برای مسکن متری هستند. 70هزار واحد نیز در تفاهم با سایر دستگاه ها به نتیجه 
رسید. در حال حاضر ۲شکل پروانه صادر می شود که یک پروانه اولیه و دیگری پروانه ساخت است؛ پروانه اولیه یا شهرسازی در 
کمتر از ۲0روز صادر می شود؛ پروانه حکمی قانونی است و ما سعی کردیم از یک هفته تا ۲0روز این پروانه صادر شود اما در پروانه 
ساخت به استعلام سایر دستگاه ها نیاز داریم و بین ۲تا 5 ماه این روند زمان می برد و سعی می کنیم شرایط به گونه ای باشد که 

پیوستگی بین دستگاه ها برای صدور پروانه ها افزایش یابد.

افتتاح بخش اول بزرگراه یادگار امامره تا دهه فجر
بزرگراه های یادگار امام و بروجردی نیز در حال ساخت هستند. آزادراه شهید شوشتری از جاده امام رضا)ع( به سمت جاده دماوند 
می رود و بخشی از آن به صورت تونل و از زیر کوه است؛ قسمتی دیگر از آن شامل 9.۲کیلومتر امسال افتتاح می شود و برای بخش 
دوم با رئیس سازمان حفاظت محیط زیست بازدید خواهیم کرد تا به نتیجه برسیم. این آزادراه کمربندی شرق تهران محسوب 

می شود و عملًا 1.5درصد بار ترافیک را کاهش می دهد.
همچنین قراردادی منعقد کرده ایم که از قبل از میدان ســپاه تا بزرگراه آزادگان به طول 9.8کیلومتر تونل ساخته شود؛ این 
تونل تا 3سال ونیم آینده احداث خواهد شد. این تونل 3خروجی عمومی و یک خروجی اختصاصی دارد. تا میدان شوش تونل ها 
روی هم و پس از آن کنار هم خواهند بود. برای ساخت ادامه بزرگراه یادگار امام  با وزارت دفاع، وزارت آموزش و پرورش و دیگر 

بخش ها تفاهم شده و بخش اول آن دهه فجر امسال افتتاح خواهد شد.

تولید مسکن با استحکام بالا
برای صنعتی سازی  مسکن، جلساتی برگزار کردیم. مشکلی که در 
کشــور و تهران وجود دارد این اســت که عمر بناهای مسکونی کم 
بوده و نهایتاً 30سال است و زمان ســاخت نیز زیاد بوده و هزینه ها 
غیرقابل پیش بینی و افزایشی است و در مجموع شرایط روبه افولی را 
شاهد بودیم. در سال1400 تعداد 5هزارو600فقره پروانه به وسعت 
11هزار مترمربع صادر شده بود ولی باید به سمت نوسازی برویم. از 
70هزار هکتار وسعت تهران 11هزار مترمربع ناپایدار است. ما ایده ها 
و طرح هایی را در تهران به مسابقه گذاشتیم و از طریق شهرک محله ها 
این مســیر را دنبال و آن را در منطقه19 آغــاز کرده ایم. همچنین 
افزایش عمر ساختمان ها از 30به80تا90سال و کاهش زمان ساخت 
به یک ســال ونیم، به نفع مردم خواهد بود؛ این ظلم است که مردم 
61درصد از حقوق خود را برای اجاره مســکن صرف کنند، لذا ما به 

سمتی رفتیم که مسکن با استحکام بالا تولید شود.

حمایت مدیریت شهری از تولید داخل
کل واگن های ما هزارو100 دستگاه در 7خط متروی تهران است 
و در کنار این قرارداد، ۲59واگن دیگر و همچنین 113دستگاه 
واگن داخلی تحت عنوان قطار ملی با مشارکت جهاد دانشگاهی، 
مپنا، شهرداری تهران و بخش خصوصی تهران ساخته می شود 

تا به متروی پایتخت هزارو163 واگن اضافه شود.

وضعیت ساخت خطوط مترو در دوره ششم
 ما ۲6 ماه و 4روز اســت که در شهرداری مشــغول به کار 
هستیم و ۲59کیلومتر خط مترو تحویل گرفتیم که امروز 
به ۲83کیلومتر رسیده و به عبارتی ماهانه یک کیلومتر خط 
اضافه شده است. پرند نیز با ۲1کیلومتر تا اوایل  ماه آینده 
به بهره برداری می رسد و طول کل خطوط مترو به بیش از 
300کیلومتر خواهد رسید و از رکورد ماهانه یک کیلومتر 
ایجاد خطوط مترو عبور خواهیم کرد.  خطوط 8، 9، 10و 11 
را نیز در دستورکار داریم که تا پایان سال ساخت خط10 
در 3جبهه کاری ادامه پیدا می کند و خط9 نیز در ماه های 
آینده آغاز می شود. برای ســاخت خط11 با شرکت های 
چینی و داخلی قرارداد بسته ایم و امسال عملیات عمرانی 
آن آغاز خواهد شد. با طرف چینی برای خط8 تفاهمنامه 
امضا کرده ایم و قرار شده سال آینده آن را دنبال کنیم. طبق 
برنامه تا ســال14۲0 باید ساخت خطوط متروی تهران به 
اتمام می رسید اما با برنامه هایی که ما در دستورکار داریم، 

در سال 1410به اتمام خواهد رسید.

جزئیات انعقاد قرارداد حوزه مترو

برخی تفاهمات تهران با چین

جزئیاتی از وضعیت متروی تهران

کل قرارداد کل واگن های تهران در 7 خط791 واگن 1100 دستگاه

ساخت خط 1۰ در 3 جبهه پایان 1402

آغاز عملیات عمرانی خط 11 سال 1402

پایان عملیات ساخت متروی تهران سال 1410

آغاز ساخت خط 9 نیمه دوم 1402

ساخت ماهانه خط مترو در دوره ششم 1 کیلومتر آماده به کشور وارد می شود 56 واگن
ورود قطعات واگن ها به کشور 70 واگن
زمان ورود اولین واگن به کشور 12 ماه
معطلی چین برای انعقاد قرارداد 7 سال

اتوبوس تک کابین برقی 1000
اتوبوس دوکابین گازسوز 1000

ون برقی 10000
موتورسیکلت برقی 100000

تاکسی برقی 10000

گروهشهریگزارش

چندیپیششهردارتهرانطیسفربهچین
مهمترینقراردادهایادوارمدیریتشهری
پایتخترامنعقدکرد.پسازانتشاراخبار
اینتفاهمنامههاوقراردادهاکهبیشتربه
حوزهحملونقلعمومیاختصاصداشت
همهموافقانومخالفانمدیریتشــهری
ازایناقدامزاکانیتقدیرکردندوگفتند
حملونقلعمومیتهرانازبنبستخارج
شدهاست.شبگذشــتهعلیرضازاکانی،
شــهردارتهرانباحضوردربرنامهزنده
تلویزیونیبهارائهجزئیاتسفر13روزهخود

پرداختکهدرادامهمیخوانیم.


